
Kostera negargarria

ekonomia

Joan den urtekoantxoaren erdia baino gutxiago sartuda hegoaldeko portuetanaurtengo kanpainian

Hego Euskal Herriko portuetan antxoaren kanpaina «negargarria» izan da. Hori izan da Bizkaiko eta

Gipuzkoakokofradien federazioek azpimarratu dutena. Harrapatutako antxoa kopurua izugarri jaitsi da joand

en urtetik hona: Gipuzkoan % 67 eta Bizkaian % 52.

Iñigo Olabarri / Bilbo

lAZ Bizkaiko portuetan
6.513.000 kilo antxoa sartü zen,

aurten 3.078.000 —ekainaren

15eko datuen arabera—. Gipuz-
koan iaz 7.355.226 kilo jaso
zituzten eta aurten 2.426.342.

Datuek argi adierazten dute

beherakada: Gipuzkoan ia % 68

jaitsi dirá harrapaketak eta Biz-

kaian % 52.

Esteban Olaizola Gipuzkoako
Kofradien Federazioko lehenda-

karia kezkatuta dago emaitza

horiek direla eta. «Balorazioa

negargarria da. Gipuzkoan % 60

antxoa gutxiago sartu da. Orain-

dik ere kostera amaitzeko dagoen
arren, esan genezake miia mílioi

pezeta gutxiago sartu direla gure
portuetan antxoarekin». Duela

urte biko datuak berrikusiz gero,
are okerragoak dirá emaitzak.

Antxoa ohiko lekuetatik kanpo
bilatu behar izan dute aurten.

«Bazegoen antxoa, antxoa txikia

—neurrien barruan, baina txi-

kia—, baina beste arrainekin

nahastuta zegoen. Orduan beste

leku batzuetara joan gara antxoa

bila», argitu du Olaizolak.

«Argi geratu da arrantzan pela-
gikoekin dabiltzanentzat ere ez

déla antxoarik egon. Lehen guk
urteko hiru hilabetetan egiten

genuen arrantzan, orain, ordea,

maiatzean bakarrik atera gaitez-
ke. Badaramatzagu kostera

batzuk antxoa txikia harrapatuz
eta hori pelagikoek urte guztian
dena suntsitzen dutelako da»

esan du.

Olaizolaren ustez, arrantzale-

en artean badago baliabide hori

desagertuko den beldurra.

«Antxoak lau urteko bizia du, bai-

na antxoa txiki asko hiltzen da.

Beste arrain batzuen bila joanda

Antxoa kaxa gutxibete ahal izan dituzte aurten Hegoaldeko baxurako arrantzaleek.

Xouse Simal

ere, erabiltzen diren tresna

batzuen eraginez antxoa ere hil-

tzen da. Beste arrazoi batzuk ere

egongo dirá eskasia hori azaltze-

ko, baina, gure ustez, arrazoirtk

garrantzitsuena erabiltzen diren

tresnetan dago». Olaizolak arran-

tza moduei buruzko ikerketak

eskatu ditu. «Enpresari batek

untzi bat egiteko diru asko gasta-
tzea ez da nahikoa arrazoi berak

nahi duen moduan arrantza egi-
teko. Ikertu egin behar dirá

arrantza teknikak. Teknika

bakoitzak nolako eraginak
dituenjakin ahal izateko».

«Itsaso barruan zer gertatzen den

ez dago jakiterik» • Iñaki Zabale-

ta, Bizkaiko Kofradietako lehen-

dakaria, ildo beretik mintzatu da.

Kostera oso txarra izan déla azpi-
marratu zuen, datuak «oso kez-

kagarritzat» jo zituen. Emaitza

txarren arrazoien gainean ez du

faktore argirik ikusten Zabale-

tak. «Batek daki zergatik gertatu
den hori. Lehorrean jakiten da:
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harria jausi da, edo úholdeak

izan dirá, edo ez du euririk egln.
Baina itsaso barruan gertatzen
dena ez dago jakiterik».

Andrés Urlartek, AZTIko biolo-

goak (Arrantzuarekiko Zientzia

eta Teknika Irakaskundea),

«antxoaren banaketa atipikoa»

gertatu déla adierazi zuen. Ohiko

arrantza tokietan neurri txikiko

antxoa baino ez dute aurkitu.

Horren arrazoiak ez dakizkitela

adierazi zuen Uriartek, «orain zer

gertatu den jakitea da gakoa»,

«Ez dute antxoa

heldua

aprobetxatzen»
Apprecok, arrantza eraginko-
rraren aldeko arrantzale el-

karteak, adierazi duenez,

«arrantza teknika tradizionala

dela-eta antxoa helduak za-

hartuta hiltzen dira Bizkaiko

Golkoan, aprobetxatu gabe».
Apprecokoen ustez, baxurako

untzien tekniken gabezia dela

eta, ez dlra 80 metrotik 120ra

bitartean zeuden antxoak

«arrautzak jartzerakostara

hurreratzeko unean erraz ha-

rrapa zitezkeen antxoak»—

harrapatzeko gai izan. Une

horietan, ordea, pelagikoak
portuetanzeuden arrantzara-

ko baimenik gabe. Gauzak

hórrela, Frantziak eta Espai-
niak 1992anhitzartuzituzten

akordioak dese-gokiak direla

azpimarratu dute.

Apprecok adierazi duenez,

ez dítuzte onartzen baxurako

untziek pelagikoei egozten
dizkietenak. «Pelagikoek
akordioak errespetatu dituzte

eta udaberrian antxoa arran-

tzaguneak. Haientzat kostera

negargarria izan bada, arma-

doreen erruagatik izan da,

«ez baitituzte untziak teknika

egokiekin hornitu».

Gauzak horrrela, sare tra-

dizionalekin harrapatu ez

dituzten antxoek hiru urte-

koak ziren, Apprecokoek dio-

tenez, «espezie honen bizi-

raupena horixe da, gainera.
Horrek esan nahi du antxoa

hori arrantzarako eta kon-

tsumorako galdu egingo
dela».

Ardo enpresen salerosketa

ugariak espero ditu B&Bk

' Errioxako enpresa nagusi bilakatu da merkatuan

J.A. / Logroño

ARDOAREN merkatua hobekun-

tza nabarmena izaten ari da az-

ken urteetan. Lurralde ekoizlee-

tan ezezik, bezero diren lekuetan

ere ardoaren kontsumoa gorantz
doa etengabe. Hori déla eta, ardo-

gintzako enpresen artean mugi-
mendu handiak izatea espero du-

te Bodegas y Bebidas (B&B) en-

presako arduradunek. Horren

adierazle Codorniu taldeak Bode-

gas Bilbainasen kapitalaren gai-
nean aurkezturiko akzio eskain-

tza da, bai eta CVNE enpresa bur-

tsara irteteko asmoa ere.

B&B, kapitalaren % 65 BBVren

eskuetan duen Donostiako kon-

painia, Errioxako ardo ekoizle eta

merkaturatzaile nagusia da,

Campoviejo eta erosi berria duen

AGE upeletegien jabe delarik. Ho-

riez gain, Espainiako beste zazpi

jatorri izeneko ardoak merkatu-

ratzen ditu, Nafarroako Vinicola

Navarrakoak barne. Aurtengo
ekitaldirako Dueroko Erriberako

jatorri izeneko upeletegi bat erosi

edo sorízeko asmotan dabilela

adierazi du José Domingo Am-

puero B&Bko presidenteak.
Konpainiako akziodunek atzo

Donostian egindako batzarrean,

berregituraketa prozesua itxita

daukala azpimarratu zuen Am-

puerok. Irabaziak % 20 gehitu zi-

tuen, 1.189 milioi irabazi arte.

Aurtengo ekitaldirako % 30eko

hazkundea espero du B&Bk.


